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Z Á P I S N I C A 

 

z tretieho zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Jakubanoch,  

konaného dňa 26.  01.  2023 o 17:00 hod. 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––– 

 

Prítomní:             JUDr. Jozef Mačuga, starosta obce 

Peter Firča 

Ján Compeľ 

Mgr. Ján Jakubianský 

RNDr. Ján Kundľa 

Ing. Ján Mačuga 

Radoslav Mačuga 

Michal Orechovský 

Ing. Štefan Vasiľ 

 

Neprítomní:             Mgr. Jozef Michňa 

 

Ostatní prítomní:  Ing. Simona Kolčáková – zapisovateľka 

     JUDr. Katarína Železníková – hlavný kontrolór obce 

         

Občania obce v počte:  9 

 

Návrh programu: 

1. Otvorenie zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3. Kontrola uznesení z predchádzajúceho zasadnutia 

4. Správa hlavného kontrolóra o plnení uznesení z predchádzajúcich zasadnutí 

5. Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Jakubany na I. polrok 2023 

6. Rozpočtové opatrenie č. 1 

7. Voľba predsedov komisií 

8. Schválenie zoznamu obyvateľov oslobodených od úhrady poplatku za TKO na rok 

2023  

9. Kultúrno – spoločenské podujatia obce v roku 2023  

10. Interpelácie poslancov a pripomienky občanov 

11. Rôzne 

12. Záver 

 

Bod 1.   

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga otvoril a viedol tretie zasadnutie obecného zastupiteľstva. 

V úvode privítal prítomných poslancov. Skonštatoval, že počet prítomných poslancov je osem 

a obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. Ospravedlnil poslanca Mgr. Jozefa Michňu, 

ktorý sa dnešného zasadnutia nezúčastní.  

 

Návrh programu zasadnutia obecného zastupiteľstva bol poslancom doručený spolu s 

pozvánkou.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga nechal hlasovať o návrhu programu zasadnutia obecného 

zastupiteľstva tak, ako bol doručený poslancom.  
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Za: 8 (Ján Compeľ, Peter Firča, Mgr. Ján Jakubianský, RNDr. Ján Kundľa, Ing. Ján 

Mačuga, Radoslav Mačuga, Michal Orechovský, Ing. Štefan Vasiľ)  

Proti: 0            

Zdržal sa: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje jednomyseľne návrh programu tretieho zasadnutia: 

1. Otvorenie zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3. Kontrola uznesení z predchádzajúceho zasadnutia 

4. Správa hlavného kontrolóra o plnení uznesení z predchádzajúcich zasadnutí 

5. Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Jakubany na I. polrok 2023 

6. Rozpočtové opatrenie č. 1 

7. Voľba predsedov komisií 

8. Schválenie zoznamu obyvateľov oslobodených od úhrady poplatku za TKO na rok 2023  

9. Kultúrno – spoločenské podujatia obce v roku 2023  

10. Interpelácie poslancov a pripomienky občanov 

11. Rôzne 

12. Záver 

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga vyzval poslancov na doplnenie programu rokovania. Nikto 

z prítomných poslancov nemal žiadne doplnenie programu, a preto sám pozmenil poradie 

bodov rokovania, a to bod 10 Pripomienky občanov zamenil za bod 3 z dôvodu účasti 

občanov na zasadnutí.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga následne nechal o upravenom programe zasadnutia 

obecného zastupiteľstva hlasovať. 

 

Za: 8 (Ján Compeľ, Peter Firča, Mgr. Ján Jakubianský, RNDr. Ján Kundľa, Ing. Ján 

Mačuga, Radoslav Mačuga, Michal Orechovský, Ing. Štefan Vasiľ) 

Proti: 0            

Zdržal sa: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje jednomyseľne program tretieho zasadnutia: 

1. Otvorenie zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3. Pripomienky občanov 

4. Kontrola uznesení z predchádzajúceho zasadnutia 

5. Správa hlavného kontrolóra o plnení uznesení z predchádzajúcich zasadnutí 

6. Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Jakubany na I. polrok 2023 

7. Rozpočtové opatrenie č. 1 

8. Voľba predsedov komisií 

9. Schválenie zoznamu obyvateľov oslobodených od úhrady poplatku za TKO na rok 2023  

10. Kultúrno – spoločenské podujatia obce v roku 2023  

11. Interpelácie poslancov  

12. Rôzne  

13. Záver 

 

Bod 2. 
Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga určil za zapisovateľku zápisnice Ing. Simonu Kolčákovú.  

Za overovateľov zápisnice navrhuje poslancov Petra Firču a Michala Orechovského. 
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Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga nechal o tomto bode hlasovať. 

 

Za: 8 (Ján Compeľ, Peter Firča, Mgr. Ján Jakubianský, RNDr. Ján Kundľa, Ing. Ján 

Mačuga, Radoslav Mačuga, Michal Orechovský, Ing. Štefan Vasiľ) 

Proti: 0            

Zdržal sa: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje jednomyseľne za overovateľov zápisnice zo zasadnutia 

poslancov Petra Firču a Michala Orechovského  

 

Bod 3. 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga privítal prítomných občanov a vyzval ich, aby predniesli 

svoju písomnú žiadosť, ktorú podali dňa 26. 01. 2023 pred zasadnutím Obecného 

zastupiteľstva.  

 

Pán Mačuga Gabriel prečítal znenie sťažnosti na porušovanie nočného kľudu, nedodržiavanie 

prevádzkového poriadku a VZN č. 2/2020 o používaní pyrotechnických výrobkov v k. ú 

Jakubany. Pod túto sťažnosť sa podpísali občania 6 susedných domov prevádzky Family 

Caffe, Jakubany 76. 

 

Pán Mačuga Emil k tomu dodal, že už v minulosti sa sťažovali na porušovanie nočného kľudu 

v prevádzke Family Caffe, ktorú adresovali na Obecný úrad. Žiadna odpoveď im nebola 

doručená. 

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga k tomu dodal, že v sťažnosti bolo, že žiadate vykonanie 

opatrení na nápravu súčasného stavu. Pánovi Grošovi bolo zaslané vyrozumenie o sťažnosti 

a požiadané, aby neporušoval otváracie hodiny prevádzky a jeho zákazníci neporušovali 

nočný kľud. Taktiež obec Jakubany prijala VZN č. 4/2021 o určení pravidiel času predaja 

v obchode a času prevádzky služieb na území obce Jakubany. Dodáva, že žiadny obchod ani 

prevádzka, okrem pána Groša si neupravil otváracie, prevádzkové hodiny podľa tohto VZN.  

 

Pani Mačugová Katarína dodáva, že rušenie nočného kľudu nerieši polícia ale obecný úrad, 

tak im to bolo povedané. Dodala, že prijatím tohto VZN sa otváracia doba podniku ešte viac 

predĺžila, čo spôsobuje nadmerný hluk pred podnikom, terasa je taktiež stále otvorená, počuť 

dupot, krik a spev aj o 1:00 hodine ráno.   

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga dodal, že obec nemôže obmedzovať podnikateľov, môže 

im len upraviť tieto otváracie, prevádzkové hodiny.  

 

Pani Mačugová Katarína k tomu dodáva, že cez víkend vôbec nespia, keďže sa v prevádzke, 

ktorý je v bezprostrednej blízkosti ich domu, stretáva mládež. Počas Vianočných sviatkov 

v roku 2022 a na sviatok Troch kráľov museli privolať policajnú hliadku, pretože kvôli 

rušeniu nočného kľudu nemohli spať, zabávajúca sa mládež pravidelne odchádza z podniku 

v ranných hodinách okolo 4:00 – 5:00 hod., trúbia pred podnikom, v automobiloch majú 

hlasitú hudbu, spievajú. 

 

Pán Regrut Štefan dodáva, že chápe, že pán Groš je podnikateľ a má svoje podnikanie, avšak 

nech neobťažuje jeho prevádzka ľudí bývajúcich pri prevádzke Family Caffe. Tvrdí, že 

najviac hluku ide práve z terasy a to hlasitá hudba, smiech, dupot a spev.  

Pán Bučko Michal k tomu tiež dodal, že mládež je drzá, potužená alkoholom, taktiež 

provokujú a chcú vyvolávať konflikty, ak ich niekto upozorní na rušenie nočného kľudu.  
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Pani Mačugová Katarína dodáva, že problém sa vystupňoval dňa 21. januára 2023, kedy bola 

v prevádzke súkromná oslava narodenín a približne o 22:30 hod. pred podnikom Family Caffé 

návštevníci umiestnili pre oslávenkyňu ohňostroj, ktorý odpálili jednak v bezprostrednej 

blízkosti rodinných domov, plynovej prípojky, osobného automobilu, po 22. hodine a to aj 

napriek tomu, že na území obce Jakubany je počas celého roka zakázané používať 

pyrotechniku na základe VZN č. 2/2020. Vznikol tam konflikt medzi rodinou Mačugovou 

a oslavujúcou mládežou, ako aj majiteľom podniku pánom Grošom a jeho priateľmi, ktorí 

boli zhodou okolností tiež v podniku. Došlo aj k fyzickému napadnutiu jej manžela a syna. 

Preto bola privolaná policajná hliadka. Celý ten čas bola jej rodina vulgárne urážaná, vypočuli 

si aj vyhrážky. Túto situáciu sa snažili riešiť 2 policajné hliadky, ktoré prišli na miesto.  

 

Pán Mačuga Gabriel k tomu dodal, že je potrebné sa zamyslieť na situáciou z pohľadu 

každého jedného, čo by ste robili v ich situácii. Nikto sa neprišiel doteraz ospravedlniť za 

vzniknutý konflikt, museli byť s otcom ošetrení na pohotovosti, taktiež boli vypovedať na 

Polícii do pol 4 hod. Hliadka polície tvrdí, že tento incident má riešiť obec, jednak porušenie 

VZN o používaní pyrotechniky a tiež rušenie nočného kľudu.  

 

Hlavný kontrolór obce JUDr. Katarína Železníková k tomu dodáva, že je potrebné rozlišovať 

právomoci obce a právomoci príslušníkov polície.  

 

Pani Mačugová Katarína dodáva, že žiadajú zmenu otváracích hodín prevádzky  a teda úpravu 

VZN č. 4/2021 a taktiež riešiť porušenie VZN č. 2/2020 o použití pyrotechniky. Taktiež 

žiadajú, aby obec overila na OR PZ v Starej Ľubovni koľkokrát už museli privolať hliadku 

polície kvôli rušeniu nočného kľudu v tejto prevádzke,  prijať opatrenia na odhlučnenie terasy 

alebo jej uzatvorenie, taktiež vyvodiť opatrenia za porušenie VZN č. 2/2020, inštalovanie 

kamerového systému pred podnik Family Caffé.  

 

Poslanec Ján Compeľ k tomu dodal, že aj keby zavrel úplne terasu, mládež pôjde fajčiť vonku 

pred podnik a situácia sa tým nevyrieši.  

 

Pán Bučko Michal dodal, že teraz sa má zatvárať o 23.00 hod. 

 

Pani Mačugová Katarína dodáva, že nie raz sa stane, že prichádzajúce osobné automobily 

prídu a zatrúbia pred podnikom aj o 5:00 hod. ráno.  

 

Hlavný kontrolór obce JUDr. Katarína Železníková dodáva, že obec bude riešiť porušenie 

VZN č. 2/2020 o používaní pyrotechniky, bude predvolaný majiteľ podniku a následne aj 

osoba, ktorá tento ohňostroj prevádzkovala.  

 

Pán Mariančík Ján dodáva, že ohňostroj bol v bezprostrednej blízkosti plynovej prípojky 

a osobného automobilu, čím vznikla škola na majetku rodiny Mačugovej.  

 

Poslanec Michal Orechovský dodal, že ohňostroj nebol odpálený majiteľom podniku, ale 

mládežou, ktorá bola na oslave narodenín a tento ohňostroj bol pre oslávenkyňu. Je potrebné 

vypočuť tohto človeka.  

 

Pán Mačuga Gabriel dodal, že odpálením ohňostroja a následným konfliktom bol ohrozený 

ich majetkom, život a zdravie.  

 

Poslanec Ing. Štefan Vasiľ dodáva, že môžeme obmedziť čas otvárania terasy, alebo ako 

poznamenal poslanec Ján Compeľ, fajčiť budú chodiť pred podnik. Ak budú vonku hluční, 
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budú spievať po čase, kedy tým rušia nočný kľud, bude to riešiť polícia a Okresný úrad 

v Starej Ľubovni, ktorí môžu uložiť pokutu.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga dodal, že kamera je nainštalovaná na budove starého 

MNV, avšak táto sníma park, nie priestranstvo pred prevádzkou Family Caffé, bolo by 

potrebné umiestniť novú na stĺp verejného osvetlenia, aby snímala parkovisko a vchody do 

prevádzky potravín Coop Jednota a Family Caffe.   

 

Pani Mačugová Katarína dodáva, že sa dožadujú riešenia situácie a nie len uloženie pokuty. 

Mládež kričí a píska na policajtov z terasy, keď riešili konflikt, nemajú rešpekt pred nikým.  

 

Pán Bučko Michal dodal, že v minulosti ľudia rešpektovali policajtov, dnešná mládež nemá 

zábrany pred nikým a ničím.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga dodal, že Okresné riaditeľstvo Policajného zboru by nám 

malo postúpiť tento priestupok.  

 

Pán Mačuga Gabriel sa opýtal, či už prišiel podnet na riešenie priestupku na obecný úrad. 

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga k tomu ešte dodal, že obec na základe podnetu začne 

konanie o priestupku pre podozrenie z porušenia Všeobecne záväzného nariadenia obce 

Jakubany č. 4/2021 o určení pravidiel času  predaja v obchode a času prevádzky služieb na 

území obce Jakubany a Všeobecne záväzného nariadenia obce Jakubany č. 2/2020 

o používaní pyrotechnických výrobkov v katastrálnom území obce Jakubany. Čo sa týka 

postúpených spisov z polície, tak zatiaľ nám neprišlo nič, akonáhle príde,  zašleme stanovisko 

a pripravíme úpravu VZN.  

 

Bod 4. 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga požiadal poslanca Mgr. Jána Jakubianského, aby prečítal 

Uznesenie č. 2/2022 z predchádzajúceho zasadnutia obecného zastupiteľstva. 

 

Poslanec Mgr. Ján Jakubianský prečítal celé znenie prijatého Uznesenia č. 2/2022 

z predchádzajúceho zasadnutia.  

 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie Kontrolu uznesení z predchádzajúceho zasadnutia 

obecného zastupiteľstva 

 

Bod 5. 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga prenechal slovo hlavnému kontrolórovi JUDr. Kataríne 

Železníkovej, ktorá predniesla Správu hlavného kontrolóra o plnení uznesení 

z predchádzajúcich zasadnutí.  

 

JUDr. Katarína Železníková konštatovala, že niektoré uznesenia z predchádzajúceho 

zasadnutia sú ešte v realizácii. 

 

Nikto z prítomných poslancov nemal k tomuto bodu žiadne pripomienky. 

 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 

obce Jakubany o plnení uznesení z predchádzajúcich zasadnutí obecného zastupiteľstva 
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Bod 6. 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga opäť prenechal slovo hlavnému kontrolórovi JUDr. 

Kataríne Železníkovej, ktorá predniesla Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce 

Jakubany na I. polrok 2023.   

 

Návrh Plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Jakubany na I. polrok 2023 bol 

zverejnený na úradnej tabuli, ako aj na webovom sídle obce v zákonom stanovenej lehote po 

dobu 15 dní (11. 01. 2023 - 26. 01. 2023). 

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga otvoril k tomuto bodu rozpravu. 

 

Poslanec RNDr. Ján Kundľa by chcel poprosiť, aby sa na webovú stránku obce zverejnila 

Interná smernica o verejnom obstarávaní, taktiež  Zásady hospodárenia s majetkom obce, 

a aby sa v lehote zverejňovali na webovej stránke zápisnice a uznesenia zo zasadnutia 

obecného zastupiteľstva a tiež by ju chcel poprosiť o kontrolu interných smerníc, či obec má 

všetky potrebné smernice prijaté.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga dodáva, že interné smernice nemusia byť zverejňované na 

webovej stránke, avšak môžeme tak učiniť. Uznesenia zo zasadnutia obecného zastupiteľstva 

sú na webovej stránke zverejnené vždy do 10 dní odo dňa konania zasadnutia, tak ako to 

prikazuje zákon, zverejnenie zápisnice nie je určené, niektoré obce ich ani nezverejňujú.  

 

Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce Jakubany na I. polrok 2023 je prílohou tejto 

zápisnice. 

 

Nikto z prítomných poslancov nemal k tomuto bodu žiadne pripomienky, a preto nechal 

starosta obce JUDr. Jozef Mačuga o tomto bode hlasovať.  

 

Za: 8 (Ján Compeľ, Peter Firča, Mgr. Ján Jakubianský, RNDr. Ján Kundľa, Ing. Ján 

Mačuga, Radoslav Mačuga, Michal Orechovský, Ing. Štefan Vasiľ) 

Proti: 0            

Zdržal sa: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje jednomyseľne Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky 

obce Jakubany na I. polrok 2023  

 

Bod 7. 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga predniesol poslancom obecného zastupiteľstva Návrh na 

zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 1  v súlade s ods. 2 písm. a) § 14 zákona č. 

583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov, ktoré vypracovala ekonómka obce Mgr. Zuzana Mačugová a Martina 

Rybovičová.  

 

Materiál bol poslancom zaslaný pred zasadnutím obecného zastupiteľstva na preštudovanie.  

 

Návrh na zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 1  je prílohou tejto zápisnice.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga otvoril k tomuto bodu rozpravu.  

 

Schválený rozpočet k 01. 01. 2023 bežné príjmy  2 780 698,91 € 

Rozpočet po úprave k 26. 01. 2023    3 562 150,37 € 
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Schválený rozpočet k 01. 01.2023 bežné výdaje 2 703 932,23 € 

Rozpočet po úprave k 26. 01. 2023    3 546 619,89 € 

 

Rozpočet po úprave:   

Príjmová časť   3 562 150,37 € 

Výdajová časť   3 546 619,89 € 

Rozdiel        15 530,48 € 

 

 

Nikto z prítomných poslancov nemal k tomuto bodu žiadne pripomienky, a tak nechal o tomto 

bode hlasovať. 

 

Za: 8 (Ján Compeľ, Peter Firča, Mgr. Ján Jakubianský, RNDr. Ján Kundľa, Ing. Ján 

Mačuga, Radoslav Mačuga, Michal Orechovský, Ing. Štefan Vasiľ) 

Proti: 0            

Zdržal sa: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje jednomyseľne návrh na zmenu rozpočtu rozpočtovým 

opatrením č. 1 v súlade s § 14 zákona ods. 2 písm. a) zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v zmysle 

predloženého návrhu 

 

Bod 8. 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga poprosil prítomných poslancov, aby predniesli návrhy na 

predsedov jednotlivých komisií, na ktorých sa mali v deň prvého zasadnutia komisií 

dohodnúť.  

 

Členovia jednotlivých komisií postupne navrhli predsedov a starosta obce JUDr. Jozef 

Mačuga o tom nechal hlasovať. 

 

Komisia na ochranu verejného záujmu 

• Návrh na predsedu: RNDr. Ján Kundľa 

 

Za: 8 (Ján Compeľ, Peter Firča, Mgr. Ján Jakubianský, RNDr. Ján Kundľa, Ing. Ján 

Mačuga, Radoslav Mačuga, Michal Orechovský, Ing. Štefan Vasiľ) 

Proti: 0            

Zdržal sa: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo zvolilo jednomyseľne predsedu Komisie na ochranu verejného záujmu, 

a to poslanca RNDr. Jána Kundľu 

 

Komisia pre výstavbu, financie a strategický rozvoj obce 

• Návrh na predsedu: Ing. Štefan Vasiľ 

 

Za: 8 (Ján Compeľ, Peter Firča, Mgr. Ján Jakubianský, RNDr. Ján Kundľa, Ing. Ján 

Mačuga, Radoslav Mačuga, Michal Orechovský, Ing. Štefan Vasiľ) 

Proti: 0            

Zdržal sa: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo zvolilo jednomyseľne predsedu Komisie pre výstavbu, financie a 

strategický rozvoj obce, a to poslanca Ing. Štefana Vasiľa 
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Komisia pre živelné pohromy a ochranu životného prostredia 

• Návrh na predsedu: Mgr. Jozef Michňa 

 

Za: 8 (Ján Compeľ, Peter Firča, Mgr. Ján Jakubianský, RNDr. Ján Kundľa, Ing. Ján 

Mačuga, Radoslav Mačuga, Michal Orechovský, Ing. Štefan Vasiľ) 

Proti: 0            

Zdržal sa: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo zvolilo jednomyseľne predsedu Komisie pre živelné pohromy a ochranu 

životného prostredia, a to poslanca Mgr. Jozefa Michňu 

 

Komisia pre školstvo, vzdelávanie, šport a kultúru 

• Návrh na predsedu: Michal Orechovský 

 

Za: 8 (Ján Compeľ, Peter Firča, Mgr. Ján Jakubianský, RNDr. Ján Kundľa, Ing. Ján 

Mačuga, Radoslav Mačuga, Michal Orechovský, Ing. Štefan Vasiľ) 

Proti: 0            

Zdržal sa: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo zvolilo jednomyseľne predsedu Komisie pre školstvo, vzdelávanie, 

šport a kultúru, a to poslanca Michala Orechovského 

 

Bod 9. 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga oboznámil poslancov obecného zastupiteľstva, že každý 

rok je potrebné prerokovať zoznam občanov, ktorí sú oslobodení od poplatku za vývoz 

KUKA nádob, a teda poplatok za tuhý komunálny odpad.  

 

Títo občania sa počas celého zdaňovacieho obdobia zdržiavajú mimo územie obce, resp. sú 

dlhodobo v zahraničí (v Českej republike, Veľkej Británii a časť je v USA). Ide o 598 

obyvateľov obce.  

 

Zoznam týchto občanov je stále sledovaný a upravovaný pracovníkom obce, ktorý má na 

starosti dane a poplatky obce, ako aj terénnymi sociálnymi pracovníčkami obce.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga otvoril k tomuto bodu rozpravu. Nikto z prítomných 

poslancov nemal k tomuto bodu pripomienky, a tak nechal o tomto bode hlasovať. 

 

Za: 8 (Ján Compeľ, Peter Firča, Mgr. Ján Jakubianský, RNDr. Ján Kundľa, Ing. Ján 

Mačuga, Radoslav Mačuga, Michal Orechovský, Ing. Štefan Vasiľ) 

Proti: 0            

Zdržal sa: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje jednomyseľne odpustenie poplatku za komunálne odpady pre 

rok 2023 osobám uvedeným v priloženom zozname, ktorí majú v obci trvalý pobyt, ale v 

mieste trvalého pobytu sa počas celého zdaňovacieho obdobia nezdržiavajú. Správca dane 

takto postupuje v zmysle článku 13, bod 13 VZN č. 1/2023 o miestnych daniach, miestnom 

poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území obce Jakubany 

 

Bod 10. 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga predniesol poslancom obecného zastupiteľstva návrh na 

konanie 3 kultúrnych akcií v obci v roku 2023. Je potrebné vyjadriť svoj názor, či obec bude 
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organizovať resp. spoluorganizovať tieto akcie, keďže napríklad dátum podujatia „Fašiangové 

posedenie“ je potrebné odsúhlasiť, nakoľko termínov na prenájom sály KD ostáva vo februári 

málo.   

 

Dodal, že navrhuje podujatie „Fašiangové posedenie“ organizovať pred pôstom, a to termín 

11.02., keďže termín 04.02. a 18.02.  sú už obsadené, Furmanské preteky „Zlatý kôň“ na 

termín 03. 06. a tradičné folklórne podujatie „Na švatoho Jána“ na termín 24. 06. netradične 

v sobotu, keďže je v ten deň v našej obci sviatok. Taktiež ešte dodal, že obec organizuje 

každoročne malé posedenia v KD v rámci „Dňa učiteľov“ a „Október – mesiac úcty 

k starším“.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga otvoril k tomuto bodu rozpravu.  

 

Poslanec Michal Orechovský k termínu Fašiangové posedenie dodal, že všetky obecné akcie 

sú dobré. Keďže sme napríklad boli nútení zvyšovať poplatky za odpad, je toho názoru, že 

takáto akcia je organizovaná pre ľudí zadarmo. Súhlasí teda s organizovaním tejto akcie.  

 

Poslanec Ing. Ján Mačuga k tomu dodal, že doba bola posledné 2 roky ťažká a ľudia sa chcú 

stretávať, porozprávať a trochu odreagovať.  

 

Poslanec Radoslav Mačuga tiež dodal, že je určite za organizovanie Fašiangového posedenia, 

ohlasy na túto akciu sú vždy dobré.  

 

Poslanec Mgr. Ján Jakubianský je toho názoru, že v rozpočte sme s touto akciou nerátali, 

nebolo to doň zahrnuté, je však za to, aby sa akcia uskutočnila.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga k tomu dodal, že Fašiangové posedenie je organizované 

z položky kultúrne akcie, nie samostatne vyčlenená položka ako akcia „Na švatoho Jána“, 

keďže tam je použitá aj dotácia a je to akcia väčšieho rozmeru. 

 

Poslanec Ján Compeľ je taktiež za organizovanie Fašiangového posedenia. 

 

Poslanec RNDr. Ján Kundľa dodal, že je to „narýchlo“ zorganizovaná akcia, nevedel o tom, 

ak ju však budeme organizovať, je potrebné vybrať vhodný termín.  

 

Poslanec Peter Firča sa taktiež vyjadril, že je za organizovanie Fašiangového posedenia.  

 

Poslanec Ing. Štefan Vasiľ k tomu tiež dodal, že táto akcia je pre ľudí, preto ju chce 

organizovať. Je potrebné vybrať termín.  

 

Prítomní poslanci súhlasili s navrhnutými dátumami kultúrnych akcií v obci, nemali k tomuto 

ďalšie pripomienky, a tak nechal o tomto bode hlasovať. 

 

Za: 8 (Ján Compeľ, Peter Firča, Mgr. Ján Jakubianský, RNDr. Ján Kundľa, Ing. Ján 

Mačuga, Radoslav Mačuga, Michal Orechovský, Ing. Štefan Vasiľ) 

Proti: 0            

Zdržal sa: 0 

 

Obecné zastupiteľstvo súhlasí s organizovaním kultúrno-spoločenských akcií v obci v roku 

2023, a to Fašiangové posedenie dňa 11. 02., furmanské preteky Zlatý kôň dňa 03. 06. a 

folklórne slávnosti „Na švatoho Jána“ dňa 24. 06. 
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Bod 11. 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga prenechal priestor na interpelácie poslancov. 

 

Interpelácie poslancov   

 

Poslanec Mgr. Ján Jakubianský 

Chcel by sa opýtať na projekt MŠ elokované pracovisko v rómskej osade.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga k tomu dodáva, že obec sa opätovne zapája do výzvy 

z Plánu obnovy. Bolo potrebné všetko zapracovať do projektovej dokumentácie, tento projekt 

bude stáť podľa rozpočtu projektanta približne 950 000,00 €, žiadať môžeme viac ako sme 

žiadali minule. Taktiež dodal, že projekt Prístavba k ZŠ s MŠ, ku ktorej patrí aj parkovisko 

a výstavba nového multifunkčného ihriska bude stáť taktiež okolo 950 000,00 €, avšak tam sa 

ešte doplnili ďalšie stavebné objekty, a to parkovisko, cesta a multifunkčné ihrisko. Všetko je 

riešené cez projekty z Plánu obnovy bez spolufinancovania. Je tam však potrebné riešiť 

verejné obstarávanie, ktoré je často krát zdĺhavé, no je to na dobrej ceste, materská škôlka sa 

už súťaží a prístavba k ZŠ s MŠ sa pripravuje na súťaž.   

 

 

Poslanec Michal Orechovský 

Chcel by sa opýtať na kúpu osobného motorového vozidla, keďže v rozpočte sú na to už 

dlhšie vyčlenené finančné prostriedky.  

 

Poslanec Ing. Ján Mačuga dodal, že červená Škoda fábia už vypovedá svoju funkciu, je 

potrebné nové auto.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga dodal, že oslovil rôzne firmy, aby mu zaslali cenové 

ponuky. Ako náhle ich bude mať, zašle ich poslancom emailom.  

 

Ďalej dodal, že sú zverejnené výzvy na fotovoltaiku, bolo by potrebné zapojiť sa v rámci 

nejakého objektu ako napríklad MŠ, KD, požiarna zbrojnica alebo Obecný úrad.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga dodal, že je potrebné nad tým pouvažovať, no on navrhuje 

objekt základnej školy.  

 

Poslanec RNDr. Ján Kundľa dodal, že príprava síce bude finančne náročná, avšak 

momentálne veľmi potrebná.  

 

Poslanec Ján Compeľ k tomu dodal, že nový panel vyrába postupne rok po roku menej 

energie a približne za 5 rokov bude potrebné do nich investovať znova finančné prostriedky. 

 

Poslanec RNDr. Ján Kundľa k tomu dodal, že nie je panel ako panel, je potrebné dobre zvážiť 

aká firma by ich sprevádzkovala.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga dodal, že je potrebné osloviť viacerých projektantov 

a informovať sa ohľadne fotovoltaických panelov a ich montáže.  

 

Poslanec Ján Compeľ tvrdí, že podľa neho by to svetlá v kuchyni ZŠ s MŠ ešte ako tak 

utiahlo ale ostatné spotrebiče nie.  
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Poslanec Ing. Štefan Vasiľ 

Chcel by poprosiť o kľúče od spoločenskej miestnosti v podkroví KD, keďže mali zasadnutie 

komisie a nemali vhodné priestory na prerokovanie predmetných žiadostí. 

 

Ďalej by chcel upozorniť na žiadosť p. Matúša Bakoša, Jakubany 469 o zámenu pozemkov.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga dodal, že je potrebné odčlenenie parcely, keďže sa nejedná 

o výlučného vlastníka predmetného pozemku a až následne je možné rokovať o zámene.  

 

Ďalej by chcel požiadať o vypracovanie sumárnej tabuľky rozpracovaných projektov, ktoré 

obec momentálne podala alebo má v realizácii.  

 

 

Poslanec Ing. Ján Mačuga 

Chcel by upozorniť na zamykanie cintorína, z dôvodu porušovania nočného kľudu 

a vandalizmu. Je potrebné preštudovať resp. prijať nové VZN o pohrebisku, ktoré by zahŕňalo 

aj uzamykanie cintorína.  Taktiež by chcel dodať, že je potrebné odhŕňanie chodníkov od 

snehu. 

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga odpovedá, že je potrebné občanov pripraviť na zamykanie 

cintorína a taktiež upovedomiť aj správcu cintorína. Ďalej dodal, že odhŕňanie chodníkov je 

realizované aj snežnou frézou, ktorá je momentálne pokazená v oprave.  

 

 

Poslanec Ján Compeľ 

Chcel by upozorniť poslancov na miesto pri parku popri hlavnej ceste, ktoré vôbec nie je 

osvetlené verejným osvetlením a dodal, že v tejto časti by sa hodili okrasné lampy, ktoré sú 

osadené pri obecnom úrade alebo na cintoríne. 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga súhlasí, dodal, že je potrebné tieto okrasné lampy zakúpiť.  

 

 

Poslanec RNDr. Ján Kundľa 

Chcel by upozorniť na pravidelné čistenie sita pri rómskej osade, ktoré pravidelne zachytáva 

masu odpadu. Je toho názoru, že toto sito by sa malo premiestniť na iné miesto.  

Ďalej by chcel opätovne požiadať o zverejnenie zápisnice z Valného zhromaždenia a vecí 

týkajúcich sa Urbariátu, pozemkového spoločenstva Jakubany, v ktorých je citované, že tieto 

zápisnice budú zverejňované na stránke obce Jakubany.   

 

Zapisovateľka Ing. Simona Kolčáková dodáva, že jej zatiaľ neboli zaslané žiadne dokumenty, 

ktoré by mala zverejniť,  ani ju nikto nekontaktoval s touto požiadavkou, avšak skúsi sa 

opýtať predsedu Urbariátu, pozemk. spoločenstva.   

 

Poslanec ďalej dodal, že je potrebné si povedať nejaké informácie k plánu akcií v obci 

a taktiež k rozpracovaným projektom, aby boli ako poslanci informovaní.  

 

Ďalej dodal, že je potrebné namontovať zachytávače na strechu telocvične a taktiež je 

potrebné riešiť momentálnu situáciu s vlhkosťou v telocvični ZŠ s MŠ.  

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga dodáva, že je to potrebné porozmýšľať buď nad klímou, 

rekuperáciou alebo častým vetraním miestnosti, čo v priebehu dňa a hodín telesnej výchovy 

asi nie je veľmi možné. 
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Ďalej dodal, že je potrebné reklamovať steny v telocvični v časti šatne, kde odpadávajú časti 

kachličiek a taktiež sú steny mokré od vlhkosti.  

 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga k tomu dodal, že tieto steny v telocvični odfotil a písal 

email spoločnosti Slovdach s.r.o. , aby urobili nápravu vád diela, ktoré je 5 rokov v záruke.  

 

Taktiež by chcel upozorniť na Spolok slovenského červeného kríža, keďže mu skončilo 

funkčné obdobie, je potrebné situáciu ďalej riešiť. Stará Ľubovňa momentálne spadá pod 

oblasť Svidník. Je potrebné akceptovať to, avšak kandidovať na predsedu už nebude. Je preto 

potrebné doriešiť predsedu spolku.     

 

 

Bod 12. 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga v tomto bode predniesol informácie: 

 

a) obedy pre dôchodcov – zmena ceny dodávateľa na 4,80 € 

Dodal, že dodávateľ stravy pre dôchodcov je na základe aktuálnej ceny potravín 

nútený zvýšiť cenu obedov z 4,25 € na 4,80 €. Je teda potrebné podpísať Dodatok 

k Rámcovej zmluve. 

 

Poslanec Michal Orechovský dodal, že v obci Nová Ľubovňa sa varí pre dôchodcov 

v základnej škole, avšak cena je približne rovnaká. 

 

Poslanec RNDr. Ján Kundľa chce, aby sa urobil prieskum trhu.  

 

Zapisovateľka Ing. Simona Kolčáková dodala, že naposledy keď sa predlžovala 

zmluva dodávateľovi stravy pre dôchodcov robila telefonicky prieskum trhu a buď 

oslovení dodávatelia nemohli kvôli kapacite dodávať stravu alebo bola suma vyššia 

ako ponúkal terajší dodávateľ. 

 

Hlavný kontrolór obce JUDr. Katarína Železníková dodáva, že v prípade zvyšovania 

sumy za stravu pre dôchodcov je potrebné podpísať Dodatok k Rámcovej zmluve 

o dodávke stravy pre dôchodcov obce.  

 

 

b) Dom smútku – zvýšené faktúry za energie 

Starosta obce JUDr. Jozef Mačuga oboznámil poslancov obecného zastupiteľstva 

s prosbou farára farnosti, aby sa nejako vyriešila situácia so zvýšenými faktúrami za 

energie v Dome smútku, ktoré zo strany farnosti nie je možné utiahnuť. Dodal, že 

momentálne je tam zriadená iba 1 prípojka na celý objekt, ktorú platí farnosť. Starosta 

obce dodal, že túto situáciu je potrebné začať riešiť a to zriadením 2 prípojok.  
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Bod 13. 

Nakoľko bol program zasadnutia obecného zastupiteľstva vyčerpaný, starosta obce JUDr. 

Jozef Mačuga poďakoval prítomným poslancom za účasť a zasadnutie obecného 

zastupiteľstva ukončil. 

 

 

 

Zapisovateľka: Ing. Simona Kolčáková, podpísaná 

 

Overovatelia zápisnice:  

Peter Firča, podpísaný  

 

 

Michal Orechovský, podpísaný 

 

 

V Jakubanoch, dňa  26. 01. 2023      

 

 

  

 

 

JUDr. Jozef Mačuga, podpísaný 

                   starosta obce  

               


